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ГраДс*а 

1ожп®1 еЯе&аШетепга! йе ггпа 
ОФИЦИАЛНО ИЗДАНИЕ НА ВАРНЕНСКАТА ОКРЖЖНА ПОСТОЯННА КОМИСИЯ 

Год. абонаментъ: за общини 200 лева 
за учил, н-во 100 » 

ИЗЛИЗА СЕДМИЧНО 
Телефони: № № 28 и 502 

Т а к с и : за обявления на дума или кв. 
см. 1 лв. 

Е. Балтаджиевъ—егрономъ 

Пшеница или ржжь 
Презъ изтеклата година за пръвъ 

пжть отъ дълги години на житната 
борса се констатира едно особено 
явление; до като пшеницата не се 
много търсеше за износъ и цени
те й беха изложени на постоянни 
колебания за ржжьта въпроса бе 
поставенъ по иначе: за нея търсе
нето бе сравнително по големо и 
тя доби цени, каквито почти нико
га не бе получавала и тази цена 
бе толкова затвърдена, че у едно 
значително множество стопани поч
на да се загнездюва мисъльта да 
дрдатъ въ бждаще по големъ про-
сторъ на производството на ръжьта 
въ стопанствата си, отколкото на 
пшеницата. Къмъ тази мисъль поч
наха да клонятъ повече земледЬлци-
те отъ по бзлканистите места и съ 
низи на повече песъклива и по сла
ба почва, защото ржжьта е една 
отъ тия култури, които се задово-
лявагь съ по слаби, по-леки а също 
така и по-сухи почви. 

Тези симпатии тъй да се каже 
къмъ ръжтьта се засилиха още 
повече и отъ обстоятелството че, 
както е известно на всички, пше
ницата презъ изтеклата зима бе 
изложена на масово измръзване, по
ради големите и небивали отъ 
дълги години студове, които вър 
луваха презъ изтеклата зима — и 
поради които бидоха унищожени 
8 0 % огъ посевите. И въ грамад
ната си часть въ измръзналите ни
ви, ако имаше какво да се жъне 
още, то бе ръжьта, която е била 
посета въ см*сь съ пшеницата и 
която бе абсолютно пощадена отъ 
студовете, докато пшеницата бе съ-
вършенно или най-малко на поло
вина измръзнала и изгубена. Аниви, 
които не беха посети съ смесъ, а 
съчиста пшеница, беха черни и съ 
съвършено оредели стъркове, все 
едно като, че ли бвха съвършено 
непосети. 

Въ числото на тия ниви влизаха 
разбира се и всички които беха 
посеяни съ избраните подобрени 
пшеници отъ всички нумера, съ 
малко изключение за № 14, който 
беше най-запазенъ, но все пакъ не 
се намери нито единъ сортъ пше
ница, който по устойчивостьта си 
да се мери съ ръжьта, или съ 
смесьта между ржжь и пшеница. 

Това именно обстоятелство че 
чистите жита еж измръзнали, а сме
сените не, е довело много стопани 
съ ограничени понятия за нещата 

до твърдението, че тъй наречените 
агроно.мски жита (подобрените пше
ници) не съ за техъ,а все е по-
добре да се сеягъ те елньстьта 
понеже колкото и да е била голе-
ма зимата все щело да има какво 
да остане неизмръзнало, а то е 
ръжьта, ако и възредка. 
. Заблудата тукъ е толкова оче
видна, че би си смътнало за из
лишно да я истъкваме. Обаче предъ 
вадъ на това че тази заблуда все 
още царува въ умовете на по не
съзнателните земледвлцн, ние сме-
таме за необходимо да имъ обър-
немъ вниманието върху нея. 

Ръжьта като растение отъ рода 
на житнитъ е по непридирчива къмъ' 
климатическите и почвени условия 
По обемъ дава повече зърно въ 
приходъ а сжщо така и слама, ако 
и не тъй доброкачествена за храна 
на добитъка. 

Ръжените зърна съдържатъ 11 
— 1 3 % протеинъ и Г.8 — 7 0 % 
въгилехидрати (пшеницата 11 —15 
и 68 — 72) получениятъ хлебъ е 
по грубъ, по черенъ и по клисавъ 
но се счита за доста хранителе.гъ. 

Съ една речъ ръжьта има редъ 
качества, които я правитъ заслуже
но и отъ полза за стопанството да 
заеме по-голема площъ въ сеидбо-
обората, и както е заемала до сега, 
но здравиятъ стопански разумъ на
лага щото да й се дава специал
но место, а не да минава тъй да 
се каже по контрабанденъ начинъ, 
въ смесъ съ пшеницата Сеяна от
делно ржжьта, за стопанина ще бъ
де много по лесно да й определи 
специални ниви, въ които да бъде 
засевана презъ неколко години, ще 
могатъ да се взематъ и надлежни
те мерки за подобрението и на са
мите сортове ръжь по отношение 
едрина, постоянство въ плодородие
то, устойчивость на болести и не
приятели, полегане и пр. и то по 
такъвъ начинъ тая чиста и подоб
рена ржжь ще получи много по 
добра цена на пгзаря бегъ да е при
месена съ пшеница. И обратното, 
когато ще сеемъ пшеница, ако тя 
е чиста отъ всекаквн примеси, а 
особено ако е отъ подобрените 
местни сортове, ако еж взели мер
ки за трнориране и обеззаразя
ване на семето и доброто подгот
вяне на почвата, ние ще добнемъ 
не само по сигуренъ доходъ въ 
зърно, но и това зърно ще добие 
по висока цена н? пазаря както на 

това сме сьидетели вече -.тъ редъ 
години насамъ. 

А какво ще стана въ години 
с ъ т ъ й голема зима, каквато 
беше изтеклата, биха попитали зе-
мледелците, за които споменахме 
по горе, н нали чистото жито ще 
измръзне, а смесьта ще нн даде 
поне р-Ьдки ржжени класове? — Е, 
да така е, но стократно е по-добре, 
следъ като е измръзнала нивата, 
това като съгледаме навреме (рано 
напролеть) да я рааоремъ и за-
сеемъ напълно съ пролетни кул
тури (ечмнкъ напр.) както напра
виха мнозина т. г. и еж предоволни 
отъ резултата, отколкото, като е 
била сеидбата смесена и следовз-
телно не напълно измръзнала, око
то на стопанина да се лъже и като 
му дава надежда за едно сгъстя-
пане чрезъ братясване и пр, да я 
ост<ши'ме:н,лс1>га н да добие оня 
плачевенъ резултатъ, какъвто имах
ме ирезъ това лето. Не еж едннъ, 
а големо множество еж стопаните, 

които не еж се решавали дн разо-
равлтъ отъ страхъ, че може би н 
лНтннците нема да станатъ, но се
га се разкайватъ за постъпките си 
и вииятъ даже агрономите, че не 
еж нн наситили повече зимници да 
унищтожатъ, 

И безъ това презъ тязи година 
ржжьта сама се отдели огь пше
ницата, която за нещастие измръзна 
и безъ това ние си доставяме горе 
долу еднородно пшенично зърно 
отъ окржзи, които непострадаха 
отъ измръзванията. Нека използу
ваме момента, за да дадемъ на все
ка култура подходящо место и ко
гато кутнвираме пшеница, да зна 
смъ, че тя е чиста пшеница, а ко
гато имаме ръжь, да знаемъ че тя 
е чиста ржжъ. Тсвз го налага и 
пазаря, това го нзлаггтъ, чистите 
нн стопански интереси, а се изисква 
н отъ нуждата дя ПОСТЯРУМЪ наше
то производство на по модерни и 
здрави основи. 

Гичо Хр. Михзнлонъ у ль 
с. Каи-Ардж, Про»адийеко. 

Ето вече неколко години по редъ 
се отрежда день за детето. Ето ве
че неколко години откакъ сериоз
но почнаха да се замислятъ да де
тето. Защо? Затуй, защото статис
тиката очебийно доказа, че смърт
ность-. а иа децата у насъ е много 
голема и въ сравнение съ другите 
държави ако не сме на първо мес
то, то сме на второ, по % на дет
ската смъртность. Общественици и 
държавници, лекари и педагози за
почнаха най-старателно, съ всички 
усилия, да търсятъ средства за раз 
решение на този тъй важенъ ироб-
лемъ — детскнятъ проблемъ Всич
ки съзнаха вече очебнйната истина, 
че детето — това е най-скжпото на 
нацията, защото тя чрезъ него живее. 

Затова отредиха специаленъ .день 
за детето". Въ този день по опре 
делена програма, най тържествено 
се празднува, предявяватъ се иска
ния за по добъръ и радостенъ живогь 
на детето. Но какъвъ резултатъ ще 
се добие само съ единъ день, ко
гато още на другия день се забравя 
всичко? Днесъ когато спиртните 
питиета свободно текатъ по род-

ФГЬАЪ свободна трибуна 

днесъ и утре 
Да б&де день, день трезвена 
за детето! 

ната земя, днесъ когато алкоола съ 
своите невидими пипала е обхва-
налъ човека и го води къмъ ду
ховно и физическо израждане, ко-
тато всичко е обречено на загиване, 
не день — а 365 дни въ годината 
требва да отредимъ за детето, бъ-
дащиятъ общественъ деецъ, най-
милото на родители и родина. То
ва важи не само за родените но и 
за тия, които ще бъдатъ родени, 
които съ въ утробата на манк.,та. 
Нима зародиша, който сладко тупти 
подъ майчиното си сърце, не се 
нуждае отъ грижи? Съ едннъ леш. 
не може да се постигне нищо. 

Грижата за детето требва да 
почне още отъ зачатието—дзже още 
отъ по-рано— като запазимъ про
дуктите (полов, клетки) отъ които 
ще се появи този зародншъ. Една 
отъ главните причини за детската 
смъртность е алкоолизма на роди
телите. 

Д ръ Бертоле възъ основа на 
мнкроскопнчески изследвания е до-
казалъ,че подъ влияние на алкоо
лизма възпроизводните клетки ми
на латъ редица последователни ста-
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ИЗЛОЖЕНИЕ 
по далото за църковните имоти и монастнрп 

„Св. Константин*" 

индивида не може да се превъз
пита, той си осгава престъпннкъ. 
Ето защо ние требва да се загри-
жимъ за детето още докато е въ 
зароднит-Ь клетки. Това ни учи ра
совата хигиена, която започва бързо 
да се развива. 

Въ името на детето, „на Негово 
Величество Царя на Царете", ле
кари и педагози еж основали дру
жество за расова хигиена, за по
добрение и опазване нашия народъ 
отъ израждане. 

„Човекъ живее крзтъкъ животъ 
и за него се грижи, а обществото, 
нацията, требва да живее вечно; 
нейна първа длъжность е да се 
грижи за доброто на идните поко
ления, чрезъ които нацията ще жи
вее „ Борбата противб алкоолиз-
ма отз страна на обществото и 
дзржавата представлява изпбл-
нение на дзлт спрялю б&даще-
то на нацията", казва проф. Д-ръ 
Ст. Консуловъ. 

Ето защо необходими ни съ не 
единъ день, а много и много дни... 
години да се грижимъ за детето 
Съ това ще спаснмъ отъ израж
даме нашия народъ. Родината има 
нужда отъ трезви синове, които ще 
донесатъ светли и щастливи бъд-
нини нв рода си! 

Стига думи, дела съ нужни! 
„Думата е нещо като пътека въ 
морето —' само д е л о т о остава 
дълбока следа" казва X. Ибсенъ. 

Стига алкоолъ — отрова! 
Къмъ градежъ и отрезвление! 
Да бъде день, день трезвенъ за 

детето! 

Фгълъ иеториъеоки 
«ишаКПи1ии11Ш!лМ111111ННН11111и111Г111Н1П;1КЯ1 

ЕНИЕ 
имоти и монастнрп 

ката държава да се ликвидиратъ 
имотите, които всекога еж прина
длежали на коренните жители на 
гр Варна. 

Третото заседание беше на 26 
юли, пъ което заседание биде раз-
питанъ допълнително Д ръ Ксан-
товъ. 

Четвъртото заседание продължи 
отъ 9 септември до 24 с м. Въ 
това заседание беха разпитани 
свидетелите на Постоянната коми
сия г. г. проф. К. Шкорпилъ, Димо 
Шиковъ отъ с. Николевка и Никола 
Зоицовъ отъ с. Кестричъ, Вар
ненско. 

Първи говори представителя на 
гръцката държава г. Пападопуло 
по претенциите на гръцката дър
жава отнестно училищата, църкви
те, болницата „ПарашкеваНиколау" 
и др. съ изключение на мон. „Св. 
Константинъ". Отговори му юрис
консулта на общината г. Сираковъ. 
Следъ това говори пакъ г. Папа
допуло по претенциите за мон. „Св. 

> Константинъ". Отговори му се отъ 
секретаря на Пост. комисия г. Ни-
колиевъ и отъ г. г. проф. Д-ръ 
Фаденхехгъ и Р. Василевъ. Следъ 
това говори пакъ представителя на 
гръцата държава г. Пападопуло въ 
отговоръ на речите на представи
телите на община и окръга, на 
който отговоръ му се дадоха кон
тра отговори отъ страна на г. г. 
Николиевъ, проф. Фадеихехтъ и Я. 
Сираковъ. 

Представени беха много доказа
телства отъ наша страна. Специал
но по въпроса за мон. „Св. Кон
стантинъ", независимо отъ общите 
възражения се направи специално 
възражение по въпросътъ, че имаме 
гез рсНсаГа, т. е. присъдено нещо, 

..тъй като монастиря го притежава 

дий на атрофия, и зародиша, който 
ще се получи отъ такива повре
дени продукти ще бъде също по-
вреденъ. 

Науката категорично доказа ве
че, че алкоола е клетъчна отрова. 
В н е с е н ъ въ о р г а н и з м а , 
той влиза въ кръвьта и се разнася по 
всички клетки и ги поврежда. 

Носители на наследствените за
лежи на организма еж половите 
клетки, които винаги се намиратъ 
подъ влияние на кръвьта. Щомъ 
ние сме консумирали алкоолъ, то 
значи въ кръвьта да има отъ него, 
тогава тя чрезъ своя с ъ с т а в ъ 
влияе ту по слабо, гу по силно 
върху половите клетки и заклю
чената въ т%хъ наследствена маса. 
Ето защо алкоола като обща кле
тъчна отрова, ще повреди много 
повече половите клетки, отколкото 
другите, защото първите съ много 
по чувствителни, и организма,който 
ще се изгради отъ техъ ще бъде 
повреденъ. Когато майката носи 
плода т о й с е намира подъ 
влияние па кръвьта й. И тукъ съ
щото влияние указва алкоола вър
ху зародиша. 

И така, много повече грижи треб
ва да се .положатъ за детето въ 
неговия зародишенъ периодъ. Следъ 
раждането грижите не ще преста-
натъ, до като дойдемъ до възрасть-
та, когато то ще може само да се 
грижи за себе си. 

Така ли е въ насъ? Полагагь ли 
се тия грижи? Не 1 Затова требва 
всички сериозно да се замислятъ. 
Вродената престжпность (плодъ па 
алкоола) не може да се изморени, 

По поводъ запитванията на разни 
лица относно делото за монастира 
„Св. Константинъ" и за другите 
имоти, за ликвидацията на които 
претендира гръцката държава и 
предъ видъ на това, че около този 
въпросъ се иръскатъ най-разно-
образни слухове, дължимъ да да-
демъ едно кратко изложение на 
въпроса. 

Делото за ликвидацията на въ
просните имоти е заведено по ис-. 
кането на главния гръцкия деле
гатъ предъ Главната гръцко-бьл-
гарска смесена комисия и е пре
пратено за разглеждане въ София 
отъ Гръцко-българската смесена 
подкомисия, която се смета като 
първа инстанция, а Главната коми
сия, която се намира въ Атина, се 
смета като втора и окончателна ин
станция. Двете инстанции разглеж-
датъ делото по същесгв. Първата 
инстанция, т. е. подкомисията както 
въ София, така и въ Солунъ, съ-
биратъ доказателства по делото, 
изслушватъ страните и дапатъ мне
ние и решаватъ делото като първа 
инстанция, обаче делото се препра
ща съ всички събрани доказател
ства въ глазната комисия, която 
решава окончателно въпроса. Така
ва е практиката заведена по цър
ковните и обществени имоти. 

Председатель на подкомисията, 
която разглежда спорътъ е г. На-
мешъ, по произхождение белгиецъ; 
делегатъ на гръцкото правителство 
с г, Д-ръ Вогазли — бившъ Плов

дивски адвокатъ Претенциите на 
гръцката държава се подържаха 
отъ г. Пападопуло — бившъ Ста-
нимашки адвокатъ. Делегатъ на 
българското правителство бе г. Ки-
рилъ Поповъ — титуляренъ про-
куроръ при Варпен. окр. съдъ. Об
щината се представляваше отъ юрис
консулта си отъ Я- К. Сираковъ. 
Интересите на „Шокара" се пред
ставляваха отъ г Ал. Дяковичъ, а 
Варнен. окр. пост, комисия се пред-
ставльваше отъ секретаря си г. Н. 
Гр. Николиевъ и като нейни за
щитници се явиха също така г. г. 
проф. Д-ръ Флденхехтъ и нар. 
представители Ради Василевъ. 

Делото за първи пъть бе сло
жено за разглеждане отъ 1 до ! 1 
юни т. год., презъ което време се 
разпитаха свидетелите на гръцката 
страна, а именно: Зафаропулосъ, 
Фогносъ Гукаролулссъ и Д-ръ 
Ксантовъ — всички бивши варнен
ски граждани, по настоящемъ из
селени въ Гърция. 

Второто заседание продължи отъ 
20 до 24 августъ въ гр. Варна, 
въ което заседание беха разпитани 
свидетелите на общината: г. г. Ат. 
Маноьъ, Мих. Фнлипоаъ, Пантелей 
Парасковъ и архимандрити Ино-
кенти. 

Въ първия день на заседанието 
се поднесе на председателя на ко
мисията единъ иротоколъ на Вар-
ненските|жители, подпислнъ отъ 526 
души, сч. който иротоколъ се про
тестира прогявъ искането на гръц-

Риболова на открито. 
За нуждите на рибарското 

училище въ Варна 6Ъ неотдав
на купенъ единъ корабъ за ри 
боловъ на открито море. Кора-
бътъ съ специална конструкция 
за модеренъ морски риболовъ 
е строенъ въ Япония, а б'Ь ку
пенъ отъ Италия. Тия дни се 
направи първи опитъ съ него. 
Корабътъ при отлично време и 
спокойно море излезе на откри
то море, като потърси течение
то на сладката вода отъ Дуна
ва, която нам'Ъри на едно раз
стояние 16 мили отъ бр-Ьга. При 
първия опитъ съ трала спус-
натъ на дълбочина до 40 м. се 
изважда отъ морската дълбо
чина слабъ ловъ риба; обаче 
втория опитъ е излиза твър
де сполучливъ. При едно влаче
не на трала по морското дъно 
2 часа извл*Ьченъ бе изобилечъ 
ловъ на твърде разнообразна 
риба: калкани, лефери, барбу-
ни и др. както и 2 еднометро
ви акули—всичко около 2 хиля
ди кгр. риба Това е едно ясно 
доказателство, че ползували се 
човекъ съ придобивките на 
съвремената наука по разните 
отрасли на стопанствата и за
наятите, билъ той риболоество, 
ще бжде богато възнаграденъ, 
Неостава нищо друго освенъ 
да пожелаемъ на българските 
риболовци да взематъ примЪръ 
отъ този урокъ по риболова, 
за да се пъзползуватъ и гЬ отъ 
него, като съ общи усилия се 

Пост. комисия по съдъ съ решение 
на Върховния касацноненъ съдъ 
отъ 1899 год. 

Гръцкия делегатъ не оспори при-
жението на гез ]иЖсат:а, обаче на
прави възражение, какво на времето 
при съдебната разпра гръцката об
щина не е била правилно предста
влявана отъ старейшините на тъй 
нгзиваемата се гръцка вероизпо
ведна община, а требвало да бъде 
представлявана отъ митрополита. 
Обаче, вь контра-възраженията се 
обори това становище, като се до
каза, съ текста отъ Екзархийския 
уставъ, че правилно е представля
вана гръцката община въ процеса 
и че независимо отъ това този въ
просъ е билъ повдигнатъ на вре
мето отъ Върховния касацноненъ 
съдъ и разрешенъ окончателно, тъй 
щото и по отношение на него има 
гез ^сПсага. 

Подкомисията ще се произнесе по 
това дело следъ като се представятъ 
изложенията на гръцкия и български 
делегати, които иматъ пряво да 
приготвятъ въ срокъ отъ 6 месеца 
отъ датата на гледане процеса. 

Въпросътъ окончателно ще бжде 
разрешенъ отъ Главната комисия 
въ Атина. Пледоарите се водиха на 
български езикъ както отъ бъл
гарска, така и отъ гръцка страна. 
Процеса е писменъ, т. е. както по 
казанията на свидетелите се запи-
сватъ дословно и целата пледоария 
требва да бъде изготвена писменио 
и представена въ подкомисията 
следъ произнасянето й. 

Ние имаме вера, че нашата кау-, 
за е права и ще бъде спечелна. 

Н. Гр. Николиевъ 
Секретарь на Варнен. окр. 

пост. комисия 

и)тъль стопански 
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стремятъ да подобрятъ риболо
ва си — цЪль, къмъ която се ст
реми вейки риболовецъ. 

Поскъпването на боба. Из
вестно е, че миналата година ре
колтата на боба у насъ бе слабо, 
вследствие на което и цената му 
на дребно достигна и до ЙО—32 
лева Тая година реколтата му е 
сравнително доста добра и до скоро 
цената му се движеше на борсата 
между 11 —13 лева. Обаче тия дни 
внезапно цената му почна да се по
кача, което се отдава на търсенето 
му отъ Италия и Австрия (Виена), 
които даватъ по голема цена отъ 
досегашните купувачи отъ Марси
лия и Анверсъ. Ето защо всеки 
би требвало часъ по скоро да се 
запаси съ бобъ, за да не го купу
ва после скъпо, а производителя-
селянинъ, който ще го продава на 
едро да внимава и следи пазаря му, 
за да може да го пласира по къс
но и съ по добра цена. 

За с. Кестринв. Уа глията на 
министерството на земледелието за 
модернизиране на земледелието ни 
дава вече своите резултати. 

Между мероприятията, които 
М-то провежда е и подобрението 
и обзавеждане на стопански дво
рове въ селата и построяване па 
най-належащи стопански сгради 
(курникъ, оборъ, свинариикъ, то
рище). Това е предприето въ 34 
села въ окръга, между които е 
включено и бедното село Кестричъ, 
което се намира при най-благо-
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приятни условия — близостьта на 
Варна и монастира-курортъ „Св. 
Константин ь". Въпреки трудности
те, които се сращиаха поради бед 
нотията на населението, неоружая 
и невежеството, тури се начало и 
се реализираха и въ това село 
следните стопански сгради: По 
строени и въ строежъ—8 курника, 
12 торища, 4 обора, 1 свинарникъ, 
съ което се засягатъ стопанствата 
на 17 жители отъ селото. 

Независимо отъ строежа, кате
драта си поставя за цсль да съз
даде повече люцернови ливади, чер 
ничевн градини и се залеси шо
сето, свързваще селото съ мона-
стиря „Св. Константинъ". 

Като завършекъ на тия меро
приятия, целящи създаването по-
минъкъ и културното издигане на 
селото, ще се основе д-во за пов
дигане и украсяване на селото, кое 
то единъ день да съставя съ право 
часть отъ курортната околиость на 
гр. Варна 

БбЛШрскитп пашкули. Всички 
пашкули отъ всички реколти, оста
нали непродадени до сега съ били 
продаддни на италианския пазаръ 
въ Милано иа много добри цени. 
Тези пашкули съ били на коопе
рациите, кредитирани отъ Б. 3. 
банка. 

" Това съобщение на Б 3. Б, идва 
да потвърди факта, че политиката 
на днешния съставъ на Варн. окр. 
постоянна комисия е налучкала пра
вия пъть, като е включила въ про
грамата си и грижата за повдигане 
бубарството въ окръга, като въ 
съгласие съ земледелската катедра, 
поощрява, кредитира и пр. . обза
веждането на първо време модерни 
черничеви ливади. А условия за 
бубохранене и отгледване на чер
ници има прекрасни въ много ме 
ста изъ окръга. 

Птицевъдна изложба. Подъ 
патронажа и съдействието на Ми
нистерството на землед'Ьлието, Плов
дивското птицевъдно д-во устройва 
въ края на м-цъ ноември т. г, въ 
гр Пловдивъ птицевъдна изложба, 
въ съгласие и съ птицевъдния 
съюзъ. 

Избранъ е за случая гр. Плов
дивъ, понеже тамошното птицевъд
но д-во е най-старото, съ големо 
количество птици отъ разни породи, 
съ модерни птицевъдни стопанства,: 
съ което може да се демонстрира 
предъ гостите. Ще бждатъ изло
жени расите-, легхорнъ, плимутрокъ, 
ротисландъ, миноркк, италианка, 
патици какикашбеяь, пекиигски, 
емденски гъски и пр. 

Реколтата на царевицата. Цен
тралният/. комитетт, па Българския 
търговски съюзъ съобщава, че таз
годишната реколта на царевицата 
ще бъде много добра За да бъде, 
обаче, и по качество такава, необ 
ходимо о да се обира и оронва, само 
когато е добре узрела и да не се 
пост?.вя на влажни места и съдове 
Много паши производители не обръ 
щатъ внимание иа това съществено 
условие за царевицата. М-вото на 
просветата, като има това предъ 
всдъ, е наредило до учителите въ 
селата да иамерятъ случай да по-
ясняватъ и препоръчеатъ на селя-
ните-производители на царевица, 
да не я бератъ и оронватъ, до като 
не е узрела и изсушена и да не я 
поставятъ въ влажни места, като 
поясняватъ колко голема ще бъде 
ползата отъ тези условия, ако бъ-
дать спазени. 

Катедрата съобщя па, че се. 
идбата въ' окръга върви усиле 
но при напълно благоприятно 
време и голтзмата часть отъ пи
ките определени за •зименъ по-
сЪвъ еж засети и почватъ да 
никнатъ Ако времето все така 
благоприятствувало една сед
мица с-Ьидбата ще бжде окон
чателно свършена. 

Катедрата и Агрономството 
въ гр. Провадия почватъ да за-
писватъ за черничеви дръвчета 
за основаване черничеви гра
дини. 

Желающите да имъ се за-
пазятъ такива ще требва най 
късно до 15 Ноемврий да се 
запишатъ и взематъ мерки да 
се подгодвятъ презъ есеньта и 
зимата местата, като се изри-
голватъ на 30 — 50 см. дъл
бочина. 

Вз желание да се създадатъ 
условия за едно по рационал
но и доходно овощарство Ми
нистерство на ЗемледЪлието 
презъ настоящата година ще 
пласира овощния материзлъ 
(дръвчета) славно за основава
не комплектни овощни грзди-
и то преди всичко тамъ, къде
то има най добри условия за 
овощарството — Катедрата съ
що ще доставя овощни дръвче
та и то предимно за такива 
стопани, 'които засаждатъ най 
малко по 2дек. овощни градини. 

Интересующите ще требва 
да подадатъ най-късно до 15 XI 
заявление въ Катедрата съ озна
чение, кжде ще засаждатъ овощ
ни градини какви и колко дръв
чета да имъ се запазятъ. 

Препоржчватз се на градските 
и селски общини въ окръга след
ните книги, излезли отъ печатъ и 
одобренни отъ Министерството на 
вътрешните работи: 1) Юбилеенъ 
сборникъ „Плиска—Преславъ" отъ 
В. Аврамовъ, София, ул. Паисий 
№ 34. Часть 1—120 лв ч II—80 
л. и часть 111 — 90 л 2) История 
на възстанието въ Батакъ 1876 
г. отъ И. Венедиковъ. Издава Ба
ташкото читалище „Паметникъ 4 
май", цена 50 лв. 3) Възстаиие и 
народни движения въ предосвобо-
дителна България споредъ новоот
крити турски официални документи 
отъ Вл. Т. Хиндаловъ. Издание на 
Вл. Николовъ, София ул. Владай-

както и на неизправните въ пла
щането си учреждения и лица. 

Папомнюва се на секр.-бирни-
ците, че тв съ длъжн да се реги-
стриратъ въ Постоянната комисия 
при всеко идване въ Варна. Окръж
ното издадено по този случай' отъ 
Окръжното управление—Варна да 
не забра вятъ,- за да не пострздатъ 
нвкои. 

Освобождаване тракторите 
0Т8 даН5К8 Финансовото м во е 
издало нареждане щото да се осно-
бождаватъ отъ данъкъ всички трак
тори употребявани въ земледел-
скигв стопанства. 

Екскурзия до Добричд. Въ на
чалото на този месецъ дойдоха съ 
15—20 автомобили романски ек-
скурзиянти отъ Добричъ, Силистра, 
Бллчикъ и околностите имъ, които 
беха твърде радушно приети отъ 
населението и властите, Темъ имъ 
се даде заслужената честь като на 
сънародници, макаръ и да беха 
предвожда ни отъ ромънски офи
циални лица — окр. управитель на 
Силистра и др. 

Тия дни ще се състои пъкъ ек
скурзия до Добричъ, за връщане 
визитатс ш. сънародниците ни от-
татъкъ границата. Нуждното число 
е вече попълнено и се очаква само 
оповестяването на деня за тръг
ване. 

Полски гости. Преди 1у2 ме
сецъ български общественици и де
путати посетиха Полша и специал
но полската изложба въ Познанъ, 
за да се запозчаятъ по отблизо съ 
напредъка на тая нова държава. 
Още тогава бе казано, че наскоро 
ще бжде върната тая визита отъ 
видни полски търговци, индустриал
ци и банкери. И наистина, група 
екскурзиянти, начело съД-ръ Тур
ски — директоръ на експортния 
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ска М» 2, цена 100 лв. 4) Кре
дитна и стопанска дейность на Б. 
3. банка отъ Ив. Славовъ, София 
ул. Ан. "Кънчевъ • № 75, цена 90 
лв, 5) Дипломатическа история на 
България (1886—1915) томъ 1 
Великите държави и България 
(1886—8.) отъ К. Крачуновъ, Со
фия ул. Ан. Кънчевъ М* 57. 

Отъ Варнен пост. комисия 

Задалжаватб се всички общи 
ни, учил. настоятелства, кооперации, 
читалища и части» лица, до които 
се праща окръжш.я вестникъ да 
изплатятъ абонамента му за теку
щата година. Отъ идния брой ще 
публикуваме списъка на платилите, 

инегитутъ въ Варшава пристигнаха 
иа 16 т. м. въ България. Следъ 
като посетиха София, мина Пер-
ннкъ, Пловдивъ, пристигнаха н въ 
Варна. Въ Вария, като истински 
патриоти, не забравиха да се по-
клонятъ и предг. гроба на техния 
коалъ Владиславъ Варненчикъ, не-
дзлечъ отъ Варна. 

Важното вь случая е, че съ тЬзи 
посещения се цели заякчаването на 
търговските връзки между двата 
славянски народа, и че Полша въ 
случая е единствената славянска 
страна, която безъ никакви поли
тически сплетни, престо неприну
дено, като братска страна протяга 
първа ръката си зз взаимни връз
ки къмъ победена България, като 
първата й сериозна стъпка бе при
стигането на Варшавския кметъ, 
който избра край монастиря „Св, 
Константинъ" место за постройка 
на летна почивна и курортна стан 
ция за полския младежки Червент 
кръсть При тия обстоятелства пол
ските екскурзиянти и летовници 
всекога ще бъдатъ драги гости на 
българския народъ. 

Получи се въ редакцията бр. 
9, год IV на сп. „Нашето се
мейство-. Книжката има след
ното съдържание: 1,Равноапо-
столи — Ив. Кирилоьъ. 2. Длъ-
жность на просветения човекъ 
— Нико Просеничковъ. 3. Сре
дата и възпитанието на дете
то — Н. Светловъ 4. Тютюнътъ 
и младежьта—Д-ръ Хар. Ней-
чевъ. 5. Спиртътъ и детето.— 
Д-ръ Хубертъ. 

Списанието се издава и ре
дактира въ гр. Русе отъ Нико 
Просеничковъ, директоръ на 
мжжката гимназия. Годишенъ 
абонаментъ 80 лв. За учители, 
ученици и чиновници 70 лв. Спи
санието е одобрено за училищ
ните библиотеки отъ Министер
ството на ПросвЪтата. 

Шфициаятъ Вгьлъ 
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Съобщава се за знание, че съгласно решението на Вар
ненската окржжна постоянна комисия, всЬко обявление, да-
дадено за публикуване въ вестника, требва обязателно да 
бжде придружено съ таксата за публикуването му, иначе 
не ще се печата, докато не се получи сумата. Таксата за 
обявления е 1 лв. на 1 кв. см. Тази мЪрка, въпръки жела
нието на Окръжната постоянна комисия, е продиктувана 
отъ неизпразностьта въ задълженията си отъ обявления на 
много общини и учил. настоятелства, още отъ мин. година, 
съ което се спъва правилния животъ иа самия вестникъ. 

Тъй като обявленията въ вестника иматъ ширина 13 см. 
и на дълбочина — 2 реда заематъ 1 см., всеки може да 
пресметне квадратурата му така: ще преброи редовете на 
обявлението; половината на това число, умножи на 13, ще 
даде квадратурата, което е и таксата на обявлението, При 
това прибавятъ се и 2 лв. за обгербване на квитанцията и 
пощенския записъ. ПримЪръ: обявление съ 19 реда ще има 
10X13=130 кв см. и ще струва 130 лв. еднократното му 
публикуване^ 2 лв.=132 лв. 

Тъй като вестника е за сега 10 дневеиъ, желателно е, 
за избегзане на недоразумения, датата на търга да не се 
фиксира, а да се постави въ зависимость отъ датата на 
вестника, т. е. на 11-я, или 31 я день отъ публикуването. 

Отъ редакцията. 

Печатница „Войниковъ" 
Телефонъ 502 
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Варненски окржженъ ветеринаренъ лЪкарь Невшенско читалищно настоятелство 

Б Ю Л Е Т И Н Ъ 
№ 19 

За хода на ..кутиите и заразни (епизоотическн) болести по домашните 
животни въ Варненски окржгь, за времето отъ 1 — 15.Х 1929 г. 

I. Нопоконстатиранн: 
1) Сапъ по конете: а) Варненска околия въ с. с. Авренъ, Здра-

нецъ и Хаджи-Сннанларъ; 

П Върлующи епизоотии: 
1. Антраксъ по говедата: а) Варненска околия въ с. Татаръ 

махле; б) Провадийска околия въ с. с. Синделъ и Бейлий. 
2) Бясъ по кучета: а) Варненска околия въ гр. Варна и с. с. 

Козлуджа и Река Девня; б) Провадийска околия въ гр. Провадия 
(по коне и кучета) и с. с.-Гор. Чифликъ (по говедата и кучетата), Ка-
раджа-отъ, Ново-село, Ченге и Кайрадж (по кучетата). 

3) Дуринъ по конете: Варнененска околия въ с с. Авренъ, Боя
на, Джевизлий, Козлуджа, Тапгъкъ, Пашаидъ, Кара-Хюсеинъ, Солуд-
жа-алж, Гевреклеръ иТюнъ-догду; б) Провадийскиа околя въ с. Ка-
раджа-отъ. Акъ-коюнъ, Бурханларъ и Есетлий 

4) Санъ по конет-е: Варненска околия въ с. с. Козлуджа, Гевре
клеръ, Оручъ-гаази, Солуджа-алж, Серадъръ и Казакъ-дере; б) Прова
дийска околия въ с. с. Капуджи-махле, Хасърджикъ, Мухалий, Дам-
иалж-орта, Кюпрюкьой, Чалжмахле, Кривня, Равна, Каръягдж, Гра-
динарово, Кара-кьосе, Добрина, Султанларъ, Кара-ачъ-Софуларъ, 
Асълъ-бейлий, Комарево, Ясъ-тепе, Есетлий, Бейлий, Елесъ-факж, 
Гьокче дюлюкъ и Махалъчъ. 

III. Прекратени: 
1) Антраксъ по говедата: а) Варненска околия въ с. с. Русларъ и 

Здравецъ. 
гр. Варна, 14 октомврий 1929 г. 

Окръженъ Ветер. лЪкарь: Д-ръ Тюлевъ. 

О Б Я В Л Е Н И Я 
Гьокче-дюлюкско училищно настоятелство. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 4 

с. Гьокче-дюлюкъ, 29 септемврий 1929 год. 
Обявява се на интересующите се, че на 30 октомврий 

въ 9 часа сутриньта въ училищната канцелария, ще се про
изведе търгъ съ явна конкуренция за отъдаване подъ наемъ 
за време отъ 1 октомврий до 15 Септемврий 1931 година 
слеенигЬ недвижими имоти: 

1. Нива .Кара кушларъ" 
2. . „Пъндъклъка„ 
3. , „Хамбърлийски пжть„ 
4. . .Кара кушларъ" 
5. . .Край село* 
6. „ ,3адъ пъндъклъка* 
7. „ „Тахталъка* „ 

Първдначалната оценка на горните имоти възлиза на 
100 лв. декаръ, за цЪлия наеменъ периодъ. Искания залогъ 
за правоучастие въ търга е 10% върху първоначалната оценка. 

Закона за Б. О. П. е задължителенъ. 

Отъ настоятелството. 

отъ 9 декара 
- Ю4 . 
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Църковно настоятелство — с. Кутлубей, Провадийско 

ОБЯВЛЕНИЕ 
• № 20 

с. Кутлубей, 29.1Х. 1929 година. 
На 11-я еень отъ публикуването настоящето въ Варнен. 

окржж. вестникъ ще се произведе въ Кутлубейското общин. 
управление отъ 8 до 12 часа сутриньта търгъ, съ явна кон
куренция за отдаване на наематель следните чековни имо
ти за срокъ 2 години отъ 1 IX. 1929 до 1 .IX. 1931 год. 

1. Нива въ местн. „Ганева бюлюкъ" отъ 133 дек. 
2. 
3. 
4. 
5. 
6. 
7. 

„Шаджкьойския пжть" „ 198 
„Шосето" и 6-5 
„Имуртачкуру" " Ю.4 
„Русева могила" „ 5-9 
„Аджипа* в 284 
.Драката« . 7-

Първоначална оценка — 100 лв. на дек. годишно. 
Залогъ за правоучастие — Ю%. 
Закона за Б. 0. П. е задължителенъ. 
Разноските и герба еж за сметка на наемателя. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 27 

Невшенско читалищно настоятелство обявява, че на 11 
день отъ публикулане настоящето въ Варнен. окр. вестникъ 
въ помещението на читалището ще се произведе търгъ съ 
явно наддаване подъ наемъ за 4 стопански години, следнигЬ 
читалищни имоти: 

1) Нива „Малкия мость" — 50 декара — 5 парцела. 
Първоначална оценка е 80 лв. на декаръ, а залогъ за 

правоучастие въ търга 10%. 
Всички разноски по търга еж за см-Ьтка на наемателите,. 

' Поемнит-6 условия могатъ да се видятъ вевкога въ чи-
талището. Отъ читалищното н-въ 

Сарж-Гьолското селско общинско управление 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 3669 

с. Сарж-Гьолъ, 5 октомврий 1929 година 
Общинската Скотовъдна комисия обявява на интересую-

щигЬ се, че на 7.XI. т. г. отъ 14 до 19 часа въ канцелария
та на общинското управление ще се произведе търгъ за от-
даванието на наемателъ общинските скотовъдни ниви въ 
землището на с. Суджасъ-Кьой, въ мЪстностьта „Габровата 
Юмерова кория* отъ 16-2 декара за време отъ 1 .XI т. г. до 
1 септемврий 1931 година. 

Първоначалната оценка на декаръ за година е 150 лева. 
Разноските по търга еж за смйтка на конкурентите,за

логъ се иска 5%, чл. чл. 125 и 127 отъ закона за Б. 0. П. 
еж задължителни за конкурента. 

Председ. Общин кметъ: Д. Добревъ 
Отчетникъ Секр.-Бирникъ: Не се чете 

Татаръ-махленско училищно Настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1 

На 11 ноемврий ще се произведе търгз, съ явно надда
ване, за отдаване подъ наемъ училищните ниви въ м-Ьстность-
тигб: „Паламутлукъ" отъ 8*7 дек. „Кьопрю-тарла* отъ 14.9 
дек „Тжнкия пжть» отъ 38 дек. „Паламутлукъ" отъ 16 3 д. 
„Кьоклкжа" 16 дек. „Черкнзъ иолу" отъ 13*5 дек. „Дебеленъ-
20 дек. „Канлж кула" 10 дек. Търгътъ ще почне въ 2 часа 
следъ обедъ и ще продължи до 6 часа вечерьта. 

Първоначална цена на декаръ 100 лева. Залогъ за уча
стие 5% като допълно се довнася до получената въ търга 
сума. Наемателите плащатъ всички разноски и 5% за фондъ 
С. К. П. У. Отъ училищното настоятелство. 

Кочакско училищно настоятелство 

1. Нива въ мЪст. .Керезлика' 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 5 

с. Кочакъ, 9 октомврий 1929 година 
Кочакското училищно настотяелство обявява на интере-

сующите се, че на 9 ноемврий т. г. 10 часа въ училищното 
помещение ще се произведе търгъ съ явна конкуренция за 
отдаване на наематель училищните ниви както следва: 
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Нивите се отдаватъ за т р и стопа н с к и години, а именно 
отъ 15.1Х. т. г. до 15.1Х. 1932 година. 

Залогъ за правоучастие е Ю% върху първоначалната 
оценка. ПоемнитЬ условия могатъ да се видятъ вегжи при-
ежтетвенъ день въ училищната канцелария. 

Отъ насттоятелството. Отъ Настоятелството, 


